
De vergadering wordt van 12.20 uur
tot 13.05 uur geschorst.

©

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, dinsdag
bij het begin van de vergadering te
behandelen het wetsvoorstel
Voordracht ter vervulling van een
vacature in de Hoge Raad (26997).

Ik stel tevens voor, van de agenda
af te voeren het wetsvoorstel
Invoering van de mogelijkheid tot het
treffen van bijzondere maatregelen
door de ondernemingskamer over
zeggenschap in de naamloze
vennootschap (25732).

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Het Presidium heeft
een beslissing genomen over de
vergaderweken en recessen in het
parlementaire jaar 2000-2001.

De recessen zijn als volgt
vastgesteld:
- herfstreces 2000: vrijdag 20 oktober
t/m maandag 30 oktober 2000;
- kerstreces 2000-2001: vrijdag 15
december 2000 t/m maandag 15
januari 2001;
- krokusreces 2001: vrijdag 23
februari t/m maandag 12 maart 2001;
- meireces 2001: vrijdag 27 april t/m
maandag 14 mei 2001;
- zomerreces 2001: vrijdag 6 juli t/m
maandag 3 september 2001.

Tevens zal niet vergaderd worden op
dinsdag 17 april 2001 en dinsdag 5
juni 2001.

Het woord is aan mevrouw Ross-van
Dorp.

Mevrouw Ross-van Dorp (CDA):
Voorzitter! Ik vraag u het verslag van
het algemeen overleg dat gisteren is
gehouden over xenotransplantatie op
de plenaire agenda te plaatsen.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen. U hoort op een
later moment wanneer het onder-
werp wordt geagendeerd.

Aldus wordt besloten.

Aan de orde zijn de eind-
stemmingen over de wetsvoorstel-
len Wet inkomstenbelasting 2001
(Belastingherziening 2001)
(26727) en Invoeringswet Wet
inkomstenbelasting 2001
(26728).

De voorzitter: Ik geef gelegenheid
tot het afleggen van stemverklarin-
gen vooraf.
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De heer Reitsma (CDA): Mijnheer de
voorzitter! Tijdens de laatste
algemene politieke beschouwingen
heeft de voorzitter van de CDA-
fractie, Jaap de Hoop Scheffer,
helder aangegeven dat het CDA in de
discussie over het belastingplan het
kabinet constructief tegemoet wilde
treden. Wij zijn overtuigd van het
belang dat een dergelijke omvang-
rijke belastingherziening in de
samenleving draagvlak moet hebben.
Wij zijn ook overtuigd van de
noodzaak om het oude belasting-
systeem aan te passen. Ik noem een
betere controle door verdere
vereenvoudiging. Die doelstelling
ondersteunen wij. Vanwege het
draagvlak, niet alleen in het
parlement maar vooral ook in de
samenleving, hebben wij keer op
keer gepleit voor voldoende ruimte
in de behandeling om hieraan recht
te doen. Nog steeds hebben wij
zorgen over de vraag of straks zal
blijken dat het voldoende is geweest.

Kritiek had de CDA-fractie ook op
de inhoud van de belasting-
herziening 2001. Die kritiek komt
voort uit het principe dat wij als
christen-democraten recht willen
doen aan de mens en zijn onderlinge
relaties. Ik doel op aandacht voor
gezinsdraagkracht, de kosten voor
het opvoeden van kinderen,
vrijwilligerswerk en de zorg voor
anderen. Het kabinet ging naar onze
mening te veel uit van het individu.
Een individu bovendien dat vooral
fiscaal wordt gewaardeerd als hij of
zij betaalde arbeid verricht. Alle
niet-werkenden worden te gemakke-
lijk op één hoop gegooid. Voor ons
staat voorop dat mensen daarin

vooral zelf een keuze moeten kunnen
maken. De overheid dient zich
daarbij neutraal op te stellen, ook in
de belastingwetgeving.

Ook met het oog op de toekomst,
baarden de voorstellen van het
kabinet ons zorgen. Gelet op de
invloed van Europa en van de
technologische ontwikkelingen
vinden wij dat deze wijziging van het
belastingstelsel – hoe ingrijpend ook
– slechts een tussenstap is naar
verdere wijziging.

De betrouwbare overheid is voor
ons een belangrijk punt, een
overheid die recht doet aan mensen
die verplichtingen zijn aangegaan. De
eerbiedigende werking schoot in de
eerste voorstellen volstrekt tekort.
Ook nu nog maken wij ons hierover
zorgen.

Aan de hand van deze hoofdpun-
ten van kritiek hebben wij de
afgelopen maanden deelgenomen
aan de behandeling van de
belastingherziening. Op basis van
deze hoofdpunten hebben wij ook
ons eindoordeel gevormd.

Ik stel vast dat het gezin en de
zorg voor de kinderen een belangrijk
onderdeel van het debat hebben
uitgemaakt en mede door de
publiciteit hoger op de politieke
agenda zijn gekomen.

De voorzitter: Ik zie tot mijn schrik
dat de heer Reitsma nu een nieuwe
volle bladzijde opslaat. Ik zou hem
willen vragen die zoveel mogelijk
samen te vatten.

De heer Reitsma (CDA): Voorzitter!
Ik zal dat proberen, maar mijn fractie
hecht eraan dat in deze stemverkla-
ring onze afweging voor de andere
fracties, maar ook voor de buitenwe-
reld helder is.

De toegezegde kindernotitie vormt
hiervan een voorbeeld. Ook is er een
vorm van kinderkorting geı̈ntrodu-
ceerd. Onze wens voor een
partnerstelsel is echter geen
werkelijkheid geworden. Wel is de
discussie over de vlaktaks gestart. Dit
is een systeem waarvan bekend is
dat een partnerstelsel overbodig
wordt. Deze discussie kan echter niet
worden gevoerd zonder dat daarbij
een draagkrachtverdeling tot
uitgangspunt wordt. Inkomensafhan-
kelijke regelingen kunnen niet
worden afgeschaft, zonder dat
daarvoor een alternatief wordt
geboden. Dit alternatief heeft de
CDA-fractie reeds geboden in haar
plan ’’De moeite waard’’. De
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